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PROTOKOŁ Nr V/2011 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 23 lutego 2011 roku 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  czternastu radnych Rady Gminy              -  nieobecna - usprawiedliwiona:  
                                                                          Elżbieta Fryckowska 
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik 
d)  Skarbnik Gminy                                        -  Marek Malinowski 
e) Radca Prawny                                          -   Edyta Zubka 
f)  Dyrektor Sz. P. w Gogolewie                    -  Iwona Warkocka 
g)  Dyrektor GOK                                          - Anna Pietrzak 
h) Dyrektor Sz.P. w Dębnicy Kasz.               – Aneta Rak, Irena Kręcka 
i) mieszkańcy Borzęcina 
 
 
Porządek obrad: 
 
      1.   Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z  IV sesji Rady Gminy VI kadencji, 

2. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał. 
3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami: 

a) Komisji Kultury i Oświaty 
b ) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

        4.  Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/34/2003 Rady  
             Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 11 kwietnia 2003 r. w sprawie ustalenia  
             planu sieci publicznych szkó ł podstawowych oraz określenia granic obwodów  
             tych szkół w celu przedłożenia do zaopiniowania odpowiednim organom.  
        5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia budżetu na 2011 rok, 
b) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie 

zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość, 

c) rozpatrzenia skargi na dzia łalność Wójta Gminy, 
d) podziału Sołectwa Krzywań i utworzenia dwóch odrębnych sołectw, 
e) podziału Sołectwa Skarszów Górny i utworzenia dwóch odrębnych 

sołectw., 
      6.  Interpelacje radnych.  

7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji. 
9.   Zamknięcie obrad.   
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Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady 
Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1105 w Sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na 
sesję Rady Gminy. 
         
b/ 
  Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś  poinformowała, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego 
porządku obrad. 
Wójt Gminy zwrócił się z prośbą o ujęcie w pkt. 5a porządku obrad podjęcie uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2011 – 2021, w pkt. 5 g podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Słupskiemu oraz 5 h uchwały w sprawie określenia warunków  
i trybu finansowania sportu przez Gminę Dębnica Kaszubska.  
Przewodnicząca Rady J. Karaś poprosiła o przegłosowanie zaproponowanych zmian 
w porządku obrad. 
W wyniku głosowania zmiany zostały przyjęte jednogłośnie / 14 za,0 wstrzymujących, 
0 przeciw /.   
Nie wniesiono więcej uwag do zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poprosiła o przegłosowanie porządku obrad  
z uwzględnieniem wprowadzonych zmian. 
W wyniku głosowania porządek obrad z uwzględnieniem zmian został przyjęty 
jednogłośnie / 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/. 
  
c/  
 Do protokołu IV z  Sesji, z dnia 26.01.2011 r.  uwag nie wniesiono.  W wyniku 
głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 
/.   
 
Ad 2 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Wójta Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 27 stycznia 2011 r. do  
22 lutego  2011 r. / sprawozdanie stanowi za łącznik Nr 1 do protokołu/.   
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad 
sprawozdaniem. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem o planowany zakres prac przy realizacji 
programu związanego z remontami kościołów w Dębnicy Kaszubskiej i Budowie? 
Wójt poinformował, że prace wykonywane na obiektach zabytkowych są bardzo 
drogie. Po przeanalizowaniu potrzeb okazuje się, że te środki,  które pozyskamy  
w ramach złożonego wnioski, wystarczą na wykonanie 30% prac niezbędnych do 
wykonania takiego zakresu prac, który przyczyni łby się do przywrócenia dawnej 
świetności tych obiektów. Za pozyskane środki z programu i dobrowolne datki 
parafian wykonane zostaną prace związane z wzmocnieniem fundamentów  
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i odwodnieniem terenu. Natomiast niewiele prac renowacyjnych zostanie 
wykonanych wewnątrz kościołów.  
Radny A. Śpilek zwrócił się z pytaniem, czy w ramach tych prac będą wykonane 
prace przy zabezpieczeniu sufitu? 
Wójt poinformował, że zostaną wymienione deski stropowe wymagające wymiany, 
nowe deskowanie sufitu w miejscach, gdzie jest to wymagane. Zostaną także 
wykonane prace odnawiające sufit i ściany oraz renowacja ołtarza. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy zgłoszone wnioski do Studium zostały 
rozpatrzone? 
Wójt poinformował, że ten temat będzie omawiany na najbliższym posiedzeniu 
komisji wspólnych, gdy będzie omawiany ponownie projekt uchwa ły w sprawie 
przyjęcia Studium Zagospodarowania Przestrzennego Gminy. Nie wie, jakie będzie 
stanowisko Rady w tym temacie. Nie chce przed łużać prac nad tym dokumentem. 
Każda wprowadzana zmiana przesuwa termin przyjęcia tego dokumentu. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, co to jest przepracowany olej i czy jego 
stosowanie jest bezpieczne. 
Wójt poinformował, że jest to olej spuszczony z silników (wał korbowy). Ponieważ ta 
firma jest monopolistą, istnieje obawa, że ta forma ogrzewania będzie coraz droższa. 
Ostatnio mazut często jest używany jako materiał opałowy.    
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś zamknęła dyskusję nad 
sprawozdaniem Wójta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania  
z wykonania uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwa ł za okres od 26.01. 2011 r. do 22.02.2011 r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodnicząca Rady J. Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania 
uchwał. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czego dotyczą uwagi Regionalnej Izby 
Obrachunkowej odnośnie podjętej uchwały w sprawie finansowania działalności 
sportowej na terenie Gminy? 
Radca Prawny poinformowała, że uwagi dotyczą przede wszystkim braku zapisów 
odnośnie zapewnienia jawności postępowania na etapie ustaleń oraz zwrotu dotacji. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania z wykonania uchwa ł. 
 
Ad 3 
  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących 
Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 

 Zastępca Przewodniczącej Komisji Kultury i Oświaty Izabella Tabaka 
poinformowała, że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na dwóch 
posiedzeniach wspólnych  wszystkich komisji, na których opiniowano projekt bud żetu 
na 2011 rok oraz materia ły na dzisiejszą sesję Rady Gminy. Poinformowała, że 
Komisja opracowała także Plan Pracy Komisji na 2011 rok. Zapoznała Radnych  
z Planem Pracy Komisji (załącznik Nr 3 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem  
i Planem Pracy Komisji. 
Radny P. Pałubicki uważa, że Komisja Kultury nie powinna zajmować się realizacją 
zadań w ramach środków unijnych? 
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Radna I. Tabaka poinformowa ła, że w gestii tej Komisji będzie realizacja zadań 
inwestycyjnych w ramach środków unijnych pozyskanych na dzia łalność kulturalno – 
sportową. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania. 
 
b/ 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja 
w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech posiedzeniach. Na posiedzeniu we 
własnym gronie rozpatrywano skargę Pana Roberta Pietrzaka na działalność Wójta 
Gminy oraz w dwóch posiedzeniach wspólnych wszystkich komisji, na których 
opiniowano projekt budżetu i materiały na dzisiejszą sesję. Opinia członków Komisji 
dotycząca rozpatrywanej skargi zostanie przekazana podczas podejmowania 
stosownej uchwały.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusje nad sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania Komisji. 
 
c/ 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, 
że komisja spotkała się na dwóch posiedzeniach wspólnych wszystkich komisji, na 
których opiniowano projekt budżetu na 2011 rok oraz materia ły na dzisiejszą sesje 
Rady Gminy. Poinformował także, że Komisja opracowała także Plan Pracy Komisji 
na 2011 rok. Zapoznał Radnych z Planem Pracy Komisji (załącznik Nr 4 do 
protokołu). 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do 
przedstawionego Planu Pracy i sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
Ad 4 
 
 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła   Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę  o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmiany uchwały  
nr VII/34/2003 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 11.04.2003 roku w sprawie 
ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia granic 
obwodów tych szkół.   
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały ( załącznik 
Nr 5 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był 
dyskutowany na wspólnym posiedzeniu Rady Gminy. Poinformowała zebranych, że 
dzisiejsze pozytywne zaopiniowanie projektu uchwa ły rozpoczyna proces uzgodnień 
z zainteresowanymi instytucjami. Poinformowa ła, że na jej ręce wpłynął protest 
rodziców w tej sprawie ( znajduje się w teczce 0004.11.2011) oraz protest ZNP  
w Dębnicy Kaszubskiej ( znajduje się w teczce 0004.10.2011). Poinformowa ła, że 
zapoznała się z treścią tych protestów. Wie, że wszystkie decyzje w sprawie zmian  
w systemie oświaty wywołują emocje. Radni mają już wydyskutowane stanowisko  
w tej sprawie. Poprosiła Wójta o wyjaśnienie przybyłym mieszkańcom przyczyny 
takiej decyzji. 
Wójt poinformował, że jest to trudna decyzja. Przedłożona propozycja nie jest sztuką 
dla sztuki. W obecnych czasach musimy działać racjonalnie. Obecnie w całej Polsce 
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odbywa się reorganizacja w systemie oświaty. W  jednostkach samorządach ten 
proces  ma różny przebieg. Jest rzeczą naturalną, że rodzice chcą, by dzieci były jak 
najbliżej domu. Ta reforma nie jest robiona z zaskoczenia. Co roku radni analizo wali 
temat kosztów funkcjonowania oświaty w gminie. Obecnie, z uwagi na fakt, że  
w życie wchodzi reforma oświatowa i od nowego roku wchodzą dwa roczniki do 
szkół, wskazane jest przeprowadzenie reformy w naszym systemie oświaty. W 
poprzedniej kadencji taka sytuacja była w Budowie. W chwili obecnej jest tam tylko 
przedszkole  
i nie ma niechęci. Przywożone są tam dzieci z całej okolicy. Obiekt tętni życiem. 
Jesteśmy w dobie niżu demograficznego, nie wrócą te czasy, gdy w każdej 
miejscowości była szkoła. Gmina nie robi takiego ruchu na złość rodzicom. Rodzice 
zawsze stawiali opór i bronili szkół. Obecnie są inne preferencje. Subwencja przy 
klasach mniejszych niż 20 uczniów nie pokrywa kosztów utrzymania nawet 
nauczyciela. Nasza Gmina jest dużą gminą, co powoduje, że dzieci są dowożone na 
dużych odcinkach. Nadmienił, że funkcjonowania oświaty pochłania 14 mln. zł. Także 
uważa, że dowożenie dzieci, a zwłaszcza tych małych, nie powinno mieć miejsca. 
Radni już na posiedzeniu wspólnych komisji uznali, że tak należy postąpić.  
Nie potrafi teraz dokładnie powiedzieć, jakie klasy pozostaną w Borzęcinie. Na 
pewno przedszkole i kl. I. Funkcjonowanie tych dwóch placówek zostanie 
zatwierdzone  
w maju. Wtedy będzie  wszystko dokładnie wiadomo. Pani Dyrektor ze Szkoły  
w Gogolewie bardzo dba o uczniów i szkołę.  To dzisiejsze stanowisko, to nie jest 
podjęcie uchwały, ale podjęcie decyzji o przystąpieniu do zmian. Otwiera drogę do 
dalszych kroków, które muszą być wykonane zgodnie z wymogami ustawy w sprawie 
zmian obwodów. Pozytywna opinia pozwala rozpocząć procedury legislacyjne. 
W. Masłyk – Sołtys Wsi Borzęcino podziękowała Wszystkim, którzy uczestniczyli  
w zebraniu w sprawie zmiany obwodów, które odby ło się 08.02. Rodzice wysłuchali 
uzasadnienia takiej decyzji. Byli zaskoczeni propozycją. Sądzili, że w Borzęcinie 
nadal pozostaną oddziały te, które funkcjonują Sądzili, że do Gogolewa będą 
dowożone dzieci klas IV – VI. Zaproponowano rodzicom wyjazd do szko ły  
w Gogolewie. Zapisało się 50 rodziców a pojechało tylko 4. Poinformowała, że  
w związku z zaistniałą sytuacją rodzice chcą oddać 52 dzieci z tamtego terenu do 
szkoły w Głobinie, gm. Słupsk. Zapoznała z treścią pisma, jakie wpłynęło od dyrekcji 
tej szkoły do rodziców.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że każdy ma prawo posłać 
dzieci do wybranej przez siebie szko ły. Jeżeli taka będzie wola rodziców, to Radni 
staną przed problemem likwidacji szkoły w Gogolewie. Podkreśliła, że ta dzisiejsza 
opinia zaczyna proces legislacyjny. Organizacja pracy placówki nie jest 
opracowywana na tym etapie.  
Radna I. Tabaka zwróciła się z pytaniem, co z subwencją, w przypadku przeniesienia 
uczniów do szkół poza teren Gminy? 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że subwencja idzie za uczniem.  
Radny Z. Botwinionek uważa, że konsekwencją zmiany obwodów będzie całkowita 
likwidacja Borzęcina jako placówki szkolnej. Prosi, by Radni i władze brali pod uwagę 
dobro ucznia. 
Wójt uważa, że kartą przetargową przy podejmowaniu decyzji nie powinien być 
szantaż, że dzieci zostaną przeniesione do szkoły w Gogolewie. Uważa, że taka 
postawa nie sprzyja dalszemu klimatowi rozmów w temacie jak najlepszego 
rozwiązania tego problemu. Uważa, że do Głobina jest taka sama odległość jak do 
Gogolewa. Uważa, że przy konstruktywnej dyskusji można z Panią Dyrektor 
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wypracować taki model funkcjonowania placówek, by wszyscy byli zadowoleni.  
Z uwagi na odległość Starnic do Dębnicy Kaszubskiej proponuje się pozostawienie 
tej miejscowości w obwodzie Dębnicy Kaszubskiej. Nadal liczy na to, że w wyniku 
konstruktywnych dyskusji uda się wypracować kompromis i w klasach w Gogolewie 
będzie w granicach 20 uczniów.  Poprosi ł Panią Dyrektor Warkocką o zabranie głosu. 
I. Warkocka poinformowała, że rodzice zostali zapoznani z prezentacją, na której 
zaprezentowano ofertę szkoły, kto chciał, mógł odwiedzić szkołę. Podtrzymuje to 
wszystko, co zostało już wcześniej powiedziane. Co będzie później, to uzależnione 
jest od rozwoju sytuacji.   
Radny M. Mnich zwrócił się z pytaniem, jaka jest gwarancja dla Radnych  
i mieszkańców, że oddział przedszkolny i klasy I-II czy III zostaną na dłuższy czas  
w Borzęcinie? Czy Radni i rodzice za rok nie zostaną zaskoczeni informacją, że te 
oddziały zostają zamknięte? 
I. Warkocka przypomniała, że projekt organizacji szkół zatwierdza Wójt, po 
zasięgnięciu opinii Rady Gminy, a zwłaszcza Komisji Kultury i Oświaty. Radni mają    
dużo do powiedzenia przy ich zatwierdzaniu. Dyrektor szko ły, jak wszyscy wiedzą, 
podlega Wójtowi. 
Sekretarz Gminy zwróciła uwagę, by wszyscy pamiętali, że w obecnej chwili nie 
podejmujemy uchwały o zmianie obwodów, ale jest to przyjęcie projektu uchwały 
pozwalającej na rozpoczęcie procesu legislacyjnego. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że decyzja rodziców o przeniesieniu dzieci do G łobina 
spowoduje zamknięcie Borzęcina i być może sprzedanie tego obiektu. Będzie  
to decyzja zgodna z wolą rodziców. Prosi, by rodzice pamiętali, że do szkoły  
w Gogolewie zostanie przekazany autobus wraz z kierowcą, który będzie do 
dyspozycji dyrektora szkoły. 
Radny A. Ślipek zauważył, że Budowo było także w podobnej sytuacji, a może  
i gorszej. Teraz mówi się otwarcie, jest pełna informacja. Obecnie dzieci z Budowa  
i okolic dojeżdżają do szkoły w Motarzynie, a dzieci przedszkolne do Budowa. 
Transport jest dobrze zorganizowany, mimo że jest świadczony przez PKS Bytów. 
Obecnie nie ma z tego powodu żadnego konfliktu. Współpraca także jest dobra. 
Agnieszka Wilgucka – mieszkanka Borzęcinka - poinformowała, że jest mieszkanką 
tej gminy od 10 lat. Swoje dzieci do przedszkola wozi ła do Słupska, gdyż tam jest 
bogatsza oferta dla dzieci, jeżeli chodzi o oferowane zajęcia dodatkowe (nauka 
języków obcych, rytmika itp.). Natomiast do szko ły za namową rodziców posłała do 
Borzęcina. Jako rodzic jest zadowolona z tej szko ły, gdyż panuje tam przyjazna 
atmosfera. W przypadku likwidacji Borzęcina dzieci zapisze do szkoły w Słupsku. 
Woli takie rozwiązanie niż posyłanie dzieci do Gogolewa. Uważa, że Radni na siłę 
chcą ratować szkołę w Gogolewie. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś stwierdziła, że Radni winni na problem patrzeć 
globalnie, a nie przez pryzmat jednej miejscowości. Nikt z obecnych na tej sali nie 
chce wyrządzić krzywdy dzieciom. Wolą rady jest pozostawienie młodszych dzieci  
w Borzęcinie.  
Poinformowała, że w związku z faktem, że każdy mógł się w tym temacie 
wypowiedzieć, znane jest już stanowisko stron biorących udział w dyskusji, zamyka 
więc dyskusję w tym temacie.             
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania projekt uchwała został przyjęty  /10  za, 3 przeciw, 1 
wstrzymujący/. 
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a) 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2011 – 2021. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 
6 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na 
posiedzeniu wspólnym komisji. Prosi by Skarbnik w kilku s łowach ją uzasadnił. 
Skarbnik poinformował, że ta uchwała musi być kontaktobilna z uchwałą o przyjęciu 
budżetu na 2012 rok. Nadmieni ł, że każdorazowo jak będą wprowadzane zmiany do 
budżetu na 2012 rok, to ta uchwa ła także będzie zmieniana. Poinformował,  
że  załącznik Nr 1 jest prelekcją budżetów od 2008 do 2021. Do tej uchwały prognozy 
na lata od 2014 przyjmujemy ostrożnie. Do 2014 roku zakładamy wzrost o 3,5%, a w 
latach następnych na tym samym poziomie.  
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania 
dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.     
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących/. 
/nieobecny K. Badowski/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
b) 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie uchwalenia budżetu 
na 2012 rok. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 
7 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na 
posiedzeniu wspólnym komisji i otrzymała pozytywną opinię. Poinformowała także, 
że radni zostali także zapoznani z uchwałą Nr 001/g221/P/IV/11 Składu 
Orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 10 stycznia 2011 r. w sprawie opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Dębnica Kaszubska na 2011 rok oraz możliwości 
sfinansowania deficytu na posiedzeniu wspólnym komisji (za łącznik Nr 8 do 
protokołu).   
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania 
dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.     
Przewodnicząca Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /13  za, 0 przeciw, 1 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
c/ 
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 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, 
której przedmiotem jest ta sama nieruchomość.   
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały wraz   
z uzasadnieniem (załącznik Nr 9 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na 
posiedzeniu wspólnym komisji i otrzyma ła pozytywną opinię.  
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania 
dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.     
Przewodnicząca Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących/. 
/nieobecna: B. Stachowicz/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
 
d/ 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działalność Wójta Gminy. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały wraz   
z uzasadnieniem (załącznik Nr 10 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała nie była opiniowana na 
posiedzeniu wspólnym komisji i poprosi ła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
o zabranie głosu. 
P. Pałubicki poinformował, że całe uzasadnienie zostało ujęte w uzasadnieniu do 
uchwały.    
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania 
dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.     
Przewodnicząca Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /13  za, 0 przeciw, 1 
wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
e/ 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie podziału Sołectwa 
Krzywań i utworzenia dwóch odrębnych sołectw. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały wraz   
z uzasadnieniem (załącznik Nr 11 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na 
posiedzeniu wspólnym komisji i otrzyma ła pozytywną opinię.  
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania 
dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.     
Przewodnicząca Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14  za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących/. 
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Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
 
 
f/ 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie podziału Sołectwa 
Skarszów Górny i utworzenia dwóch odrębnych sołectw. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały wraz   
z uzasadnieniem (załącznik Nr 12 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na 
posiedzeniu wspólnym komisji i otrzyma ła pozytywną opinię.  
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania 
dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.     
Przewodnicząca Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14  za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 
g/ 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Słupskiemu. 
Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały. (załącznik 
Nr 13 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na 
posiedzeniu wspólnym komisji i otrzyma ła pozytywną opinię.  
Skarbnik poinformował, że przekazujemy 100 tys. Na tyle stać nasz samorząd. Mamy 
jednak nadzieję, że prace na terenie gminy w zakresie prac drogowych na drogach 
powiatowych będą wykonane za wyższą kwotę niż 200 tys., gdyż Starostwo wlicza 
także, jako nasz wkład własny, prace pielęgnacyjne wykonane przez naszych 
pracowników w pasie drogowym. Przed przystąpieniem do realizacji zawierana jest 
umowa, na realizację zadania. 
I. Bejnarowicz – Radny Rady Powiatu poinformował, że Starostwo jest 
zainteresowane udziałem Gmin w finansowaniu 50/50 prac na drogach powiatowych. 
Takie zadania mają preferencje w wykonaniu.    
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania 
dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.     
Przewodnicząca Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /12  za, 0 przeciw,  
1 wstrzymujący/. 
/nieobecna: A. Łomża/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
h/ 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia warunków 
i trybu finansowania rozwoju sportu przez Gminę Dębnica Kaszubska. 
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Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 
14 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała,  że uchwała nie była opiniowana na 
posiedzeniu wspólnym komisji, jest to uchwa ła dostosowana do uwag zawartych  
w opinii Kolegium Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku.  
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania 
dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.     
Przewodnicząca Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /13  za, 1 przeciw,  
0 wstrzymujących/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
Ad 6 
 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie 
interpelacji. 
Radni nie wnieśli interpelacji. 
 
Ad 7 – 8 
 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków  
i zapytań. 
Radny K. Badowski prosi Wójta, by zdyscyplinował podległych mu pracowników 
urzędu do zachowywania terminów załatwiania spraw zgodnie z kodeksem 
postępowania pracowników. Radni rozumieją, że nie zawsze można w terminie 30 
dni załatwić sprawę, ale należy o tym fakcie zawiadomić zainteresowanego. Takie 
sytuacje mają negatywny wpływ na wizerunek pracy Urzędu i pracujących tu osób. 
Wójt przeprosił za zaistniałą sytuację i poinformował, że zwróci uwagę na ten fakt. 
Radny M. Mnich zwrócił się z pytaniem, jak do czasu ogłoszenia i rozstrzygnięcia 
konkursu na finansowanie zadań z zakresu sportu będą funkcjonowały kluby 
sportowe? Wszyscy zainteresowani wiedzą, że mimo że tak nie powinno być, ale na 
naszym terenie dotacja z budżetu Gminy jest głównym źródłem utrzymania tych 
klubów. Już niedługo rozpocznie się sezon piłkarski, skąd kluby mają brać środki na 
działalność? 
Sekretarz Gminy poinformowała, że nie zgadza się z opinią RIO. Przytoczone 
argumenty jej nie przekonują. Ustawa o sporcie jest nową ustawą, jak zdążyła 
zauważyć RIO, na terenie kraju rożnie interpretują. Procedurę ponownie 
uruchomiliśmy. Projekt opracowano zgodnie z wymaganiami naszego RIO, teraz 
czekamy na ich opinię.  
Radny M. Mnich poinformował, że rozumie rozpoczęte postępowanie, ale co mają 
zrobić kluby, które są pozostawione bez pomocy. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że do czasu rozstrzygnięć i publikacji nie można 
podjąć żadnych kroków w celu rozpisania konkursu.  
Wójt poinformował, że postara się przyspieszyć proces uzgodnień i publikacji. 
Radny M. Olech zwrócił się z prośbą do nowo wybranej Dyrektor GOK  
o przedstawienie krótkiego planu dzia łania tej placówki. 
A. Pietrzak – Dyrektor GOK poinformowała, że w chwili obecnej jest na etapie 
dogłębnego zapoznawania się z działalnością tej placówki oraz jej bazą.  Ma dużo 
pomysłów, jednak na dzień dzisiejszy w Dębnicy nie ma bazy, działalność będzie 
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opierać się na imprezach plenerowych. Przedstawi ła Radnym plan pracy GOK na 
miesiąc marzec. Poinformowała, że w miesiącu marcu chce wydać informator  
o działalności tej placówki. Ma pomysł, by w Dębnicy Kaszubskiej stworzyć teatr 
amatorski, klub miłośników Nordic Walkong, uniwersytet III wieku. W czerwcu czeka 
nas duża impreza „Ryba wpływa do Dębnicy Kaszubskiej”. Chce także w ramach 
współpracy ze szkołą, w godzinach rannych, organizować zajęcia z języka 
angielskiego dla dzieci oczekujących w świetlicy. Dla młodzieży starszej chce  
w ramach umowy o wolontariacie utworzyć koło sportów walki. W swojej działalności 
będzie się starała stworzyć taką ofertę, która będzie atrakcyjna dla wszystkich grup 
wiekowych. Jej docelowym celem jest powołanie w Dębnicy Kaszubskiej na będącej 
w dyspozycji samorządu bazie kulturalno – sportowej, Gminnego Ośrodka Sportu  
i Rekreacji. 
/ 14,30 – posiedzenie opuścił Z. Botwinionek/ 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy Plan pracy tygodniowy, który zosta ł 
przekazany radnym, jest planem wypracowanym przez nową dyrektor GOK, czy 
nabytym? 
A. Pietrzak poinformowała, że ten plan jest aktualny do końca marca. Obecnie na 
bieżąco uaktualnia się plan i dostosowuje do potrzeb.  Planuje także zmianę godzin 
funkcjonowania GOK.  W swojej działalności jest otwarta na pomysły osób 
zainteresowanych działalnością tej placówki. 
Radny P. Pałubicki uważa, że w godzinach rannych nie powinno wprowadzać się 
zajęć dla dzieci ze szkoły podstawowej. W tej placówce zatrudnione są osoby 
odpowiedzialne za organizację czasu wolnego tych dzieci. Nikt nie powinien brać 
pieniędzy za darmo. Uważa, że GOK winien organizować zajęcia dla dzieci w czasie 
wolnym od zajęć w szkole. 
A. Pietrzak poinformowała, że te opiekunki będą także włączone w  zajęcia. Jedna 
osoba z GOK nie jest w stanie zapanować nad dziećmi. Planuje się bezpłatną naukę 
języka angielskiego. Uważa, że jest to potrzebne, gdyż rodziców nie stać na 
opłacenie dodatkowych zajęć dla swoich dzieci.   
Radny M. Olech zwrócił uwagę na fakt, że w chwili obecnej nie ma w GOK-u miejsca 
na działalność kulturalną.  
A. Pietrzak poinformowała, że zastała taki stan. Na I piętrze jest świetlica  
z zapleczem. W roku bieżącym planowany jest remont większej części pomieszczeń. 
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, kiedy cały obiekt będzie służył jako baza 
GOK? 
Wójt zauważył, że dobrze, że tam jest miejsce na izby lekcyjne. Te izby stanowi ły 
duże odciążenie dla szkoły. Obecnie ma nadzieję, że w marcu nastąpi przeniesienie 
klas młodszych do remontowanych pomieszczeń w gimnazjum. Ma nadzieję, że do 
końca marca zakończony zostanie remont tej starej części szkoły. Po zakończeniu 
remontu będą wprowadzane dzieci. Prosi, by Radni także składali na ręce Pani 
Dyrektor zapotrzebowanie na imprezy, na które jest zapotrzebowanie w terenie.   
W obiekcie GOK-u planowany jest remont. Jak wszyscy wiedzą, tam od dawna nie 
były wykonywane żadne prace remontowe. Planowana jest także termoizolacja 
budynku. Obecnie remont przeprowadza się w sali kominkowej. Działalność świetlic 
w terenie także różnie się rozkłada. Niektóre tętnią życiem, a w niektórych 
zainteresowanie jest słabe. Uważa, że w samej Dębnicy dylematem jest brak 
atrakcyjnego programu dla spo łeczeństwa. Prosi o wskazanie takiej działalności, 
która przyciągnęłaby chętnych do tej placówki. Uważa, że należy wykorzystać każdy 
zapał.  
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Radny K. Badowski uważa, że GOK w swojej działalności powinien mieć także ofertę 
dla sąsiednich miejscowości, w których nie ma placówek. 
A. Pietrzak przypomniała, że funkcję dyrektora sprawuje od 1 lutego i jest to zbyt 
krótki okres, by zapoznać się z całą działalnością. Dziękuje za podpowiedź w tej 
kwestii – będzie chciała wyjść z propozycją w teren.  
Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy jest szansa, by w Mielnie była 
zatrudniona osoba do świetlicy? Jest tam dużo chętnych dzieci. 
Wójt poinformował, że w dniu dzisiejszym, przed Sesją, był na posiedzeniu Rady 
Zatrudnienia. Nie uczestniczył w posiedzeniu do końca. Sytuacja normuje się. Trudno 
powiedzieć ile osób będziemy mogli zatrudnić w ramach prac publicznych czy 
interwencyjnych. Jeżeli otrzymamy przydziały, to na pewno zatrudni osoby do opieki 
nad tymi świetlicami.  
Radny K. Badowski prosi, by do ich miejscowości także dotarł instruktor gry na 
gitarze. Zwrócił się do Radnej A. Łomży z zapytaniem, dlaczego była przeciwna 
przyjęciu uchwały o finansowaniu sportu? 
Radna A. Łomża wyjaśniła, że jest to związane z zapisem, że „Wójt dokonuje 
indywidualnych rozstrzygnięć bez możliwości odwoławczej”. 
Radna B. Stachowicz uważa, że z chwilą wyprowadzenia z pomieszczeń GOK szkoły 
należy przywrócić tam funkcjonowanie 1 dużej sali. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś uważa, że rozpatrzeniem tego tematu winna zająć 
się komisja resortowa, a nie ca ła Rada. 
Wójt zauważył, że tam jest wykonane przepierzenie z p łyt gipsowych i można to 
zrobić. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, ze do biura Rady wpłynęło do 
wiadomości pismo z Gminy zawierające sprawozdanie z wysokości średniego 
wynagrodzenia nauczycieli (BOS.0643.03.2011 z dnia 14.02.2011 r.). Zapozna ła 
Radnych z treścią pisma ( pismo przechowywane w teczce 0004.14.2011).   
Sekretarz poinformowała, że zgodnie z ustawą, co roku przedkłada się takie 
sprawozdanie. Poprzednio, co roku uchwala ło się regulamin wynagradzania 
nauczycieli. Ponadto poinformowała, że przekraczamy kwoty średnich i nie musimy 
wypłacać dodatków wyrównawczych, tak jak w roku ubieg łym. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że wpłyną także protest ZNP ( Z0 
ZNP 07 076 – 3/11 z dnia 07.02.2011 r.) w sprawie płac pracowników obsługi 
placówek oświatowych  i pracowników administracyjnych (pismo w teczce 
0004.09.2011). 
Sekretarz poinformowała, że udzielono odpowiedzi w tej kwestii, wskazując, że 
adresatem tego wniosku są dyrektorzy szkół, którzy odpowiadają za politykę 
płacową.  
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że wpłynęły także pisma: 

− protest mieszkańców Borzęcina w sprawie zamiaru likwidacji szkoły  
w Borzęcinie, 

− protest ZNP w sprawie zmiany obwodów szkolnych (ZO ZNP 07-076-2/11,  
z dnia 07.02.2011 r.). 

− informacja Dyrektora Szkoły w Głobinie z dnia 22.02.2011 r. o zgodzie na 
kontynuację nauki dzieci z rejonu Borzęcina w tej placówce. 

− Pismo Stowarzyszenia „Speranda” z dnia 21.02.2011 r. (teczka 0004.15.2011)  
Zapoznała Radnych z treścią wymienionych pism.  
Wójt zapoznał Radnych z dietami Radnych w terenie. 
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Radna B. Sowińska zwróciła się z zapytaniem, czy Wójt podjął rozmowy z firmą Nord 
Express w sprawie przywrócenia chociażby jednego kursu wieczorowego  
w niedziele? 
Wójt poinformował, że jest umówiony na spotkanie z Panem Rachwalskim.  
W dyskusji przewija się tylko temat kursów nieopłacalnych, natomiast o kursach 
dochodowych nikt nie mówi. Wiadomo, że każdy przedsiębiorca zainteresowany jest 
zyskiem. 
Radna B. Stachowicz uważa, że Nord Express nie dotrzymała umowy. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że w tej sprawie miało być wspólne spotkanie że 
wszystkimi przewoźnikami świadczącymi usługi transportu publicznego na terenie 
gminy. 
Wójt uważa, że nie należy robić kolejnego wspólnego posiedzenia. W niedługim 
czasie winno odbyć się posiedzenie w sprawie omówienia za łożeń do Studium 
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy. Przy tej okazji będzie można 
zorganizować to spotkanie.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła uwagę na fakt, że komisje wspólne 
nie powinny stać się normą działania tej Rady. Komisje winny pracować na 
posiedzeniach we własnym gronie. Komisje wspólne winny być sporadycznie – przy 
omawianiu ważnych spraw dotyczących Gminy.  
  
Ad 9 
 
 Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 153º dokonała 
zamknięcia obrad V sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.  
 
 
 
Protokołowała:                                                                                         Przewodnicz ąca Rady Gminy                                     
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                               /-/Jadwiga Karaś 
 
                             
 
 

 


